
 
 

Skolebestyrelsen 2020/21 

 

Referat SB32 
 

Skolebestyrelsesmøde (32)  

Torsdag d. 9. dec. 
19:00 – 21.00 Inkl. julefrokost 
 

 
Mødested:   Havrehedskolen, afdeling Morud, personalerummet 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne (Forældrerepræsentant), Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed (Forældrerepræsentant), Christina Nordenbæk (Forældrerepræsentant), Tina Kannegaard 
(Forældrerepræsentant), Lene Bro (Forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Henriette Lorentzen 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Kaya Ebbensgaard Wendelboe (9CM) og Anne-Katrine Holm Eriksen (8BM) 
 
Mødeleder: Mads Kyed 
 
Gæst:  
 

 

Møderække 2021-2022:  

Tirsdag d. 31. august, Mandag d. 4. okt., Onsdag d. 3. nov., Torsdag d. 9. dec., 2022 - Tirsdag d. 11. jan., 

Mandag d. 7. feb., Onsdag d. 2. marts, Torsdag d. 7. april, Mandag d. 2. maj og Tirsdag d. 7. juni 

 

 

Punkt 252: Godkendelse af referat                                                     kl. 19.00 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Beslutning: Referat godkendt og underskrevet 

Bilag: Mødereferat SB 31  
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Punkt 253: Elevrådet                    Kl. 19.05 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Elevråd fraværende – Henriette Lorentzen HE (elevråds-kontaktlærer) orienterede: 

Beslutning: HE orienterede om det Fælles Elevråd på Nordfyn – de har været samlet fra alle 
skoledistrikter. Tema:ungeliv – Hvordan skabes det gode ungeliv i Nordfyns Kommune? Flere møder på 
vej. 

Elevrådsmøder emner: Evaluering af ”buslommen”, den mørke tid (lys/reflekser), el-løbehjul blev 
drøftet, 5 årgang små udendørs trampoliner V, nye optegnede streger i skolegården, toiletforhold V 
Mellemtrin M – Kammerater der smider skrald, jakkeudfordringer – at passe på ting. Mælk 
der ”eksploderes” udenfor. Der tages snak på klasserne. 

Drøftelse af elevønsket om ”at gå i brugsen” 

10.12 work-shop i Udskolingen om ungdomsklub-tilbud på Havrehedskolen Morud. 

Bilag:  

 

Punkt 254: Orientering fra ledelsen                                                                              Kl. 19.15 

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen.  

Sagsfremstilling:  
- Covid-19 status 

LT orienterede om seneste udvikling og planlægningen af fjernundervisningen, nødpasningen i 
den kommende nedlukning. 

- Økonomi foreløbigt blik på regnskab 2021 
LT orienterede om den økonomiske status- og den fremadrettede situation 

- Status skolehjemsamtaler jf. nyt princip. 
Princippet indarbejdes i planlægningen/opgaveoversigterne for skoleåret 2022-2023 – hvordan 
får vi sproglærerne ind i et skole-hjemsamtaleforløb?  
Opfølgning i maj 22- når skoleårets planlægning drøftes. 
 

 
Beslutning:     

Bilag: 
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Punkt 255: Badsituationen i forbindelse med idræt                                                  Kl. 19.25 

Beslutningstema: Indblik i situationen omkring elevers bad efter idræt på Havrehedskolen.  
 

Sagsfremstilling: Fra tid til anden oplever vi lokalt på Havrehedskolen udfordringer vedr. elever, som ikke ønsker 

at bade efter idræt. Det er udfordringer som også findes nationalt.  I den forbindelse har vi lavet et spørgeskema 
til vores idrætslærere for at belyse området her på vores skole. Allan gennemgår data. Skolebestyrelsen drøfter 

data og evt. videre tiltag.  

Beslutning: 

Drøftelse af data og udpluk fra dialogen: 

Fællesbadning er vigtigt – tiden til badet er en udfordring, voksenstøtte – nogen bliver usikre i 
badesituationen – båse/forhæng=så får man aldrig mulighed for at se hvordan naturlige kroppe ser ud 
– forslag om wellnessdag – at have fællesbad er vigtigt, kræver nærvær,  

Der er en voksen i baderummet – tilsynsopgaven blev drøftet. 

Overgangen fra mltrin – udskoling er svær - pubertet – et brat skifte, nye kammerater, lærere  

IdrætsForeningen oplever samme udvikling– børnene går ikke i bad efter træning/kamp  

I et lokalsamfund som vores er det vigtigt, at vi som skole er kulturbærende – der skal skabes en 
naturlighed om at gå i bad. 

Forældre og foreningen skal involveres i kulturarbejdet. 

Opmærksomhed på Udskolingen  

Bilag:  

 

Punkt 256:  Trivsel                           Kl. 19.45 

Beslutningstema: Skolebestyrelsen har i løbet af efteråret udtrykt ønske om at arbejde med elevtrivsel 
evt. ved hjælp af hilsekampagne på Havrehedskolen. Emnet og eventuelle videre tiltag drøftes  
 

Sagsfremstilling:  

Et vigtigt emne SB har været inde og røre flere gange. At når man går gennem byen hilser børn ikke på 
hinanden. 

Skolegang og trivsel- hvordan tager vi hul på det? 

Hvordan arbejder vi på Havrehedskolen? Data og årshjul? Hvilken basis har vi i trivselsarbejdet? 

LT orienterede om trivselsarbejdet i Udskolingen. Udviklingen bekymrer- skolen oplever i flere tilfælde 
at forældrenes ambitioner på børns vegne, ikke står mål med den adfærd barnet udviser. Dialogen bør 
prioriteres.  
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Hvordan arbejder vi videre med de erfaringer vi har med trivselsudfordringer? 

Kan vi finde viden hos de elever der stopper? Louise Theil har ringet forældre op til elever der stopper 
for at få viden. 

Corona har været en væsentlig faktor- der er opstået subgrupper. 

Hilsekampagnen fra elevrådet– med  ”Fællesskaber” som overskrift – et fælles godt emne vi sætter tid 
af til- spørger ind til og fælles bliver klogere ift. hvilke tiltag vi skal tage. 

Ift. budget 2022 vil skolebestyrelsen gerne prioritere området. 

Emnet drøftes videre på SB33 med oplæg fra ledelsen. 

Bilag:  

 

Punkt 257: Kost              Kl. 20.15  

Beslutningstema: På skolebestyrelsesmødet i oktober blev det kort drøftet, om vi skal have en holdning 
til kost på Havrehedskolen. Emnet og eventuelle videre tiltag drøftes og besluttes.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Beslutning: At der er sket et skred i enkelte klassers madpakkeindhold.  Taget på forældremøde – så 
blev der rettet op på det. 

Forældres personlige frihed til at vælge er en udfordring- Skolemaden der tilbydes hænger måske ikke 
helt sammen med kostrådene. 

SB anbefaler, at der på forældremødet drøftes madpakkekultur. 

 

Bilag:  

 

Punkt 258: Eventuelt                                             Kl. 20.20 

Beslutningstema: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

Punkter til næste møde: 
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Elevplaner – et nyt bedømmelses- og evalueringssystem indeholder som bekendt flere gode tiltag. 
Udover at indføre nye test, som er pædagogisk anvendelige i modsætning til de nuværende nationale 
test, bliver både elevplaner, uddannelsesparathedsvurderinger og kvalitetsrapporterne, som vi kender 
dem i dag, afskaffet og erstattet af mere meningsfulde tiltag. 

Trivselspunkt – data (januar) – oplæg fra ledelsen 

Skolebestyrelsesvalg 2022 ….så småt 

Mødeleder: Charlotte Ellemose Sonne 

 


